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Memorandumul privind
tehnologia 5G, semnat de
ambasadorii Maior şi Klemm

Ministerul de Externe a precizat că
memorandumul între România şi SUA privind
tehnologia 5G a fost semnat de către
ambasadorul României la Washington George
Maior şi ambasadorul SUA la Bucureşti. MAE nu
a oferit însă detalii despre conţinutul şi prevederile
documentului. Ministerul adaugă că documentul
este un pas important în vederea unei abordări
comune în ceea ce priveşte tehnologia 5G.
„Memorandumul semnat de către ambasadorul
României la Washington şi ambasadorul SUA la
Bucureşti, conform uzanţelor, la 20 august 2019,
la Washington, reprezintă o expresie a interesului
comun al Guvernului României şi Guvernului SUA
de a aprofunda Parteneriatul Strategic pe toate
dimensiunile sale, inclusiv tehnologia 5G.
Memorandumul reprezintă un pas important în
vederea elaborării unei abordări comune
construite pe baza concurenţei echitabile, a
transparenţei şi a respectului faţă de lege”, au
transmis reprezentanţii MAE, printr-un comunicat.
MAE mai afirmă că memorandumul „evidenţiază
importanţa protejării reţelelor de comunicaţii
electronice împotriva accesului neautorizat sau
împotriva interferenţelor şi recomandă o evaluare
riguroasă a furnizorilor pentru asigurarea deplină
a securităţii implementării tehnologiei 5G”. De
asemenea, potrivit sursei citate, „memorandumul
se aliniază Propunerilor de la Praga privind
securitatea reţelelor electronice aferente
tehnologiei 5G. Informaţii suplimentare cu privire
la securitatea tehnologiei reţelelor celulare
wireless (5G), pot fi furnizate de Ministerul
Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale”. Cu
toate acestea, Ministerul Afacerilor Externe nu a
furnizat textul şi prevederile detaliate ale
memorandumului.

Pe scurt. „Reprezintă un afront adus!“

Sindicatele cer PNL
sancţionarea senatorului  Cîţu

după declaraţia despre bugetari
Federaţia

Sindicatelor
Libere din

Învăţământ (FSLI) cere ca
Florin Cîţu să fie sancţionat
de conducerea PNL, după
declaraţia făcută privind
măsurile din sectorul
bugetar. El spunea că
salarile bugetarilor sunt
duble faţă de privat, motiv
pentru care ei ar trebui să
muncească fără a primi alte
beneficii. FSLI a precizat,
joi, prin intermediul unui
comunicat de presă, că desi
au trecut 48 de ore de la
declaraţia făcută de liderul
senatorilor PNL, Florin Cîţu
pe contul unei pagini de socializare,
nimeni din conducerea PNL nu a ieşit
în spaţiul public cu o replică prin care,
cel puţin, să delimiteze partidul „de
vorbele unui singur om”. „Ne putem
întreba astfel, Florin Cîţu a vorbit doar
pentru el sau conducerea PNL este
reprezentată de acesta?”, se
precizează în comunicat.

Liderul senatorilor PNL, Florin
Cîţu, declara pe contul său de

Facebook că “în medie salariile nete
ale bugetarilor sunt duble faţă de cele
din sectorul privat. DUBLE! Bugetarii
trebuie să accepte să muncească
fără vouchere, tichete de vacanţă, tot
felul de sporuri, pensii speciale şi mai
ales trebuie să accepte să fie
concediaţi atunci când nu-şi fac
treaba. A lucra în sectorul public nu
trebuie să mai arate ca un premiu. Ca
şi cum cel care ajunge acolo a

câştigat la loterie şi este
aranjat pe viaţă”.

FSLI consideră că
declaraţia făcută de Florin
Cîţu este un atac la adresa
tuturor cadrelor didactice,
medicilor sau funcţionarilor
publici „care muncesc
devotat şi cinstit în această
ţară”. Aceştia au precizat că
PNL ar trebui să îl
sancţioneze pe Florin Cîţu,
întrucât în caz contrar, „este
părtaşă la acest atac la
adresa bugetarilor”.

Şi Confederaţia
Naţională a Sindicatelor
Libere din România - Frăţia,
a reacţionat cu privire la

declaraţiile făcute de senatorul Florin
Cîţu pe contul unei reţele de
socializare, privind măsurile din
sectorul bugetar, solicitând în acest
sens o reacţie din partea PNL.
Aceştia au concluzionat spunând că,
pentru întreaga societate este absolut
necesară o asumare publică a
acestor declaraţii care, „datorită
gravităţii lor, pot afecta activitatea
întregului sistem bugetar”.

Liderul senatorilor PNL, Florin Cîţu: „
Bugetarii trebuie să accepte să muncească
fără vouchere, tichete de vacanţă, tot felul

de sporuri și pensii speciale“

„Tragedia de la Caracal ne-a arătat că sunt lucruri 
de corectat“

OUG pentru mărirea pedepselor în
cazul infracțiunilor contra persoanei

Ministrul Justiţiei, Ana Birchall, a
prezentat joi un proiect de ordonanţă de
urgenţă care prevede înăsprirea
pedepselor în cazurile infracţiunilor grave
şi foarte grave, contra persoanei, în
special în situaţiile în care
sunt afectate viaţa,
libertatea şi integritatea
corporală şi sexuală. Astfel,
răpirea va fi incriminată mult
mai aspru, pedeapsa va fi
de la 2 la 8 ani, a spus
ministrul Justiţiei. “Tragedia
de la Caracal ne-a arătat că
sunt şi lucruri de corectat.
Nu vrem şi nu putem
rămâne indiferenţi la
tragediile care au
cutremurat societatea
românească în ultima
perioadă. Scopul nostru
este ca autorităţile să poată
acţiona şi au nevoie de
instrumente potrivite. În urma analizei,
am constatat deficienţe. Beneficiul
liberării condiţionate se acordă mult prea
uşor”, a declarat Birchall, joi, într-o
conferinţă de presă la sediul ministerului.
Ministrul a prezentat concluziile şi
propunerile grupului de lucru reunit la
nivelul Ministerului Justiţiei pentru analiza
prevederilor legislative care privesc
infracţiunile cu violenţă în care sunt
afectate viaţa, libertatea şi integritatea
corporală şi sexuală a persoanelor. “În

ceea ce priveşte răpirea, propunem o
incriminare mult mai aspră. Se propune
incriminarea în mod distinct cu o
pedeapsă de la 2 la 8 ani. În ceea ce
priveşte liberarea condiţionată,

propunem obligativitatea îndeplinirii
cumulative pentru eliberarea
condiţionată, creşterea limitei de vârstă
de la 60 la 65 de ani. În ceea ce priveşte
percheziţia, cererea prin care se solicită
încuviinţarea efectuării percheziţiei
domiciliare se soluţionează de îndată, în
cameră de consiliu, fără citarea părţilor.
Participarea procurorului este
obligatorie”, a spus Birchall, prezentând
câteva dintre propunerile de modificare a
legii.


